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Abstract

        
There is some clinical evidence that neuroleptics are able to increase the therapeutic effect of antidepressive drugs. From a theoretical viewpoint this could be due to influences on pharmacokinetic or receptor sensibility. In a controlled trial on 20 endogenous depressives the advantage of a combined medication of 150 mg Chlorimipramine and 9 mg p.d. Haloperidol (given over six days) were tested. Neither during the combined medication, nor after discontinuation of haloperidol, this treatment regimen proved better clinical results. According to the literature serum levels of chlorimipramine were higher in the experimental group, not the levels of desmethyl-chlorimipramine.


      
        
Zusammenfassung

        
Aufgrund klinischer Erfahrung werden Neuroleptika als fähig angesehen, den therapeutischen Effekt von Antidepressiva zu steigern. Aus theoretischer Sicht könnte dies zusammenhängen mit Änderung der Pharmakokinetik oder der Rezeptorensensibilität. In einer kontrollierten Studie an 20 endogen Depressiven wurden die Vorteile einer kombinierten Medikation von 150 mg Chlorimipramin und 9 mg Haloperidol p.d. (gegeben über sechs Tage) getestet. Weder während der kombinierten Therapie noch nach Absetzen des Haloperidols erwies sich dieses Vorgehen als klinisch überlegen. Entsprechend den Befunden in der Literatur waren die Serumspiegel von Chlorimipramin in der Experimentalgruppe höher, nicht jedoch die Serumspiegel von Desmethylchlorimipramin.
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